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27. august 2021 

 

Offentligt beslutningsreferat af bestyrelsens møde 
29. juni 2021 

Fra bestyrelsen: 

Rigsstatistiker Birgitte Anker (formand)  

Adm. direktør i Industriens Pension Laila Mortensen (næstformand) 

Direktør i Arbejdsbevægelsens Erhvervsråd Lars Andersen 

Professor ved Københavns Universitet Mads Bryde Andersen 

Adm. direktør i Landbrug & Fødevarer Anne Lawaetz Arhnung 

Koncernchef i Lægemiddelindustriforeningen Ida Sofie Jensen 

Prorektor ved Københavns Universitet David Dreyer Lassen 

Branchedirektør i DI Rikke Hougaard Zeberg 

 

Fra Danmarks Statistik: 

Afdelingsdirektør Niels Ploug 

Afdelingsdirektør Søren Schiønning Andersen 

Afdelingsdirektør Kirsten Balling 

Afdelingsdirektør Torben Søborg 

Afdelingsdirektør Carsten Ulrik Zangenberg 

Kontorchef Kim Voldby Pedersen 

It- og digitaliseringschef Annie Stahel deltog under pkt. 2.c 

 

Afdelingsleder Henriette Rosenstrøm (personalets observatør, deltog via zoom) 

  

Chefkonsulent Bo Johansen (referent) 

 

 

Dagsorden  
 

1. Godkendelse af referater af bestyrelsesmødet 25. marts 2021 

2. Til strategisk drøftelse: 

a. Udkast til strategi 

b. Status for Danmarks Datavindue  

c. It-sikkerhed 

3. Til beslutning: 

a. Prognose 2021 og budget 2022 

b. Dataindsamling til næste outsourcingundersøgelse 

4. Punkter til orientering med henblik eventuelle spørgsmål eller kommentarer 

5. Faste orienteringspunkter 

6. Eventuelt  

7. Bestyrelsens egen tid 

  

Mødedeltagere 
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1. Godkendelse af referater af bestyrelsesmødet 25. marts 2021 

Bestyrelsens medlemmer underskrev de offentlige beslutningsreferater fra mø-

det 25. marts 2021.  

 

Udkast til referater fra bestyrelsesmødet 25. marts 2021 blev sendt til medlem-

merne 23. april med frist for kommentarer 7. maj 2021. Der kom én kommentar 

til referaterne, som er indarbejdet i bilag A247a. Referatets ændrede formulering 

blev godkendt. 

2. Punkter til strategisk drøftelse: 

2a. Udkast til strategi  

 

Bestyrelsen drøftede udkast til Strategi 2025. Den kommende strategi er baseret 

input fra en besøgsrunde blandt centrale interessenter. Omfanget forventes re-

duceret i forhold til den nuværende strategi med færre mål, skarpere priorite-

ring, en mindre produktionsorienteret struktur samt et flerårigt aspekt, så stra-

tegien implementeres gennem flerårige strategiske indsatser og årlige arbejds-

planer.  

 

Der forelægges et nyt strategiudkast for bestyrelsen på mødet 30. september, 

hvor kommentarerne er indarbejdet, herunder en mere eksplicit angivelse af ret-

ning i de strategiske mål. 

 

2b. Status for Danmarks Datavindue   

 

Torben Søborg præsenterede status for arbejdet med Danmarks Datavindue 

(DDV). Siden bestyrelsesmødet i marts har DDV-gruppen præsenteret projektet 

for en række interessenter med overordnet positive tilbagemeldinger. 

 

2c. It-sikkerhed 

 

Mads Bryde Andersen havde på forrige bestyrelsesmøde ønsket en redegørelse 

for it-sikkerheden. I lyset af de enorme mængder af personoplysninger, som 

Danmarks Statistik behandler, så han det som en klar pligt for bestyrelsen at 

følge med i disse forhold gennem relevante afrapporteringer. It- og digitalise-

ringschef Annie Stahel gennemgik på den baggrund Danmarks Statistiks arbejde 

med it-sikkerhed. Samlet set udtrykte hun, at hun var komfortabel ved it-sikker-

hedsniveauet i Danmarks Statistik. 
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Mads Bryde Andersen følte sig betrygget ved orienteringen om it-sikkerheden. 

Det blev aftalt, at bestyrelsen en gang årligt modtager Danmarks Statistiks rap-

portering til departementet om it-sikkerheden, den årlige DPO-rapport samt en 

liste over it-nedbrud. 

 

3. Til beslutning 

3a. Prognose 2021 og budget 2022 for Danmarks Statistik 

 

Danmarks Statistik forventer, at årets resultat bliver et underskud på 1,1 mio. kr., 

der finansieres via egenkapitalen. Forventningerne til indtægter er samlet set 

steget, især er der indgået en række nye kontrakter i DST Survey, mens indtæg-

terne til International Rådgivning er faldet, som følge af nedsat aktivitetsniveau 

under COVID-19. Det forventes, at budget 2022 balancerer. 

 

På den baggrund godkendte bestyrelsen prognose 2021 og budget 2022 

 

 

3b. Dataindsamling til næste outsourcingundersøgelse 

 

Bestyrelsen godkendte indstillingen om at gøre indberetning til outsourcingun-

dersøgelsen obligatorisk. 

 

4. Punkter til orientering med henblik på eventuelle spørgsmål 
eller kommentarer 

 

Bestyrelsen fik til orientering forelagt en række kortere punkter, som kun blev 

behandlet i det omfang, bestyrelsens medlemmer havde spørgsmål eller kom-

mentarer: 

1. Peer Review 2022 

2. Nye datakilder 

3. Danmarks Statistiks kommunikation under valg 

4. Kritik fra Datatilsynet af Danmarks Statistiks ajourføring af oplysninger 

5. Undersøgelse om små virksomheder  

6. Corona-situationens påvirkning af statistikkerne 

7. Rykkerprocedurer i forbindelse med dataindsamling fra virksomheder 

 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

5. Faste orienteringspunkter 

 

Bestyrelsen fik til orientering forelagt følgende faste orienteringspunkter om ud-

viklingen siden forrige bestyrelsesmøde: 
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1. Pressedækningen  

2. Folketingsspørgsmål, borgerhenvendelser mv. 

3. Publikationer 

4. EU-retsakter 

 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

6. Eventuelt 

Det blev aftalt, at bestyrelsen til næste bestyrelsesmøde modtager en orientering 

om, hvordan de midler, Danmarks Statistik har modtaget fra Tryg-fonden til en 

digital platform til undervisningsbrug, tænkes brugt. 
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